

Preserving your Saltiness -NOTES

“God will meet you where you are in order to take you where He wants you to be”

Isaiah: 48:17 CSB

Ps 37:23-24 “ The Lord directs the steps of the godly, He delights in every detail of their lives. Though they stumble, they will never fall, for the Lord holds them by the hand”

Quote: **“Your greatest lessons in faith are often learned in the dark”**

Your pain does not have to become the story you repeat forever.

God uses trials to develop us spiritually.

James 1:2-4 CSB “Consider it a great joy, my brothers and sisters, whenever you experience various trials, because you know that the testing of your faith produces endurance. And let endurance have its full effect, so that you may be mature and complete, lacking nothing.”

A deliberate, refining process used by God to mature believers for what lies ahead.

1 Peter 1:3-5 NIV...

...who through faith are shielded by God’s power until the coming of the salvation that is ready to be revealed in the last time.”

1 Peter’s 1:6-8 NIV “In all this you greatly rejoice, though now for a little while you may have had to suffer grief in all kinds of trials. These

have come so that the proven genuineness of your faith—of greater worth than gold, which perishes even though refined by fire—may result in praise, glory and honor when Jesus Christ is revealed.

A trial is a divinely-ordained difficulty that God causes or permits so that he may grow us and conform us into the image of his Son.

Matthew 5:16 NKJV

“Let your light so shine before men, that they may see your good works and glorify your Father in heaven.”

Mark 9:49-50 “Everyone will be salted with fire. “Salt is good, but if it loses its saltiness, how can you make it salty again? Have salt among yourselves, and be at peace with each other.”

believers will be purified...“To this you have been called, because Christ also suffered for you, leaving you an example, so that you might follow in his steps” (1 Peter 2:21, ESV).

God expects them to exert a healthful, purifying influence. As long as they fulfill their discipleship, they are a blessing to all.

The intentional, developmental process that progressively brings a believer from spiritual infancy to spiritual maturity.

A true disciple is a lifelong learner of Jesus Christ - someone who truly follows after Him all the days of their life.

Your primary purpose is to take a lifelong journey following in the Lord’s footsteps

“Have salt in yourselves.” Be a power for God in the world. Exert a beneficial influence for the glory of Christ. Be intolerant of anything in your life that might lessen your effectiveness for Him.

Believers lose their saltiness by compromising with the world and neglecting their personal relationship with God. Based on Jesus' teaching in Matthew 5:13, losing "saltiness" means losing the distinct Christian character that brings out God's goodness and preserves society from moral decay.

“God will meet you where you are in order to take you where He wants you to be”

How do we lose our saltiness?

Neglecting Spiritual Disciplines

Worldly view

Unrepentant Sin and Compromise

Silence and Fear

Self-Absorption

Isaiah: 48:17 CSB “.... I am the LORD your God, who teaches you for your benefit, who leads you in the way you should go.”

FRENCH

Préserver votre saveur — NOTES

« Dieu vous rencontrera là où vous êtes afin de vous amener là où Il veut que vous soyez »

Ésaïe 48:17 S21

Ps 37:23-24 « L'Éternel affermit les pas de l'homme de bien, Il prend plaisir à sa conduite. S'il tombe, il n'est pas terrassé, car l'Éternel lui prend la main. »

Citation : « Vos plus grandes leçons de foi sont souvent apprises dans l'obscurité »

Votre douleur n'a pas à devenir l'histoire que vous répétez pour toujours.

Dieu utilise les épreuves pour nous faire grandir spirituellement.

Jacques 1:2-4 S21 « Mes frères et sœurs, considérez comme un sujet de joie complète les diverses épreuves auxquelles vous pouvez être confrontés, car vous savez que la mise à l'épreuve de votre foi produit la persévérance. Mais il faut que la persévérance accomplisse une œuvre parfaite afin que vous soyez parfaits et accomplis, sans faillir en rien. »

Un processus délibéré de raffinement utilisé par Dieu pour faire mûrir les croyants en vue de ce qui les attend.

1 Pierre 1:3-5 NIV...

...vous qui, par la foi, êtes gardés par la puissance de Dieu jusqu'au salut prêt à être révélé dans les derniers temps. »

1 Pierre 1:6-8 NIV « C'est là ce qui fait votre joie, même si maintenant, puisqu'il le faut, vous êtes pour un peu de temps attristés par diverses épreuves. Ainsi, la valeur éprouvée de votre foi — bien plus précieuse que

l'or, qui est périssable et que l'on soumet pourtant à l'épreuve du feu — aura pour résultat la louange, la gloire et l'honneur lorsque Jésus-Christ apparaîtra.

Une épreuve est une difficulté ordonnée par Dieu, qu'Il provoque ou permet, afin de nous faire grandir et de nous conformer à l'image de Son Fils.

Matthieu 5:16 LSG

« Que votre lumière luise ainsi devant les hommes, afin qu'ils voient vos bonnes œuvres, et qu'ils glorifient votre Père qui est dans les cieux. »

Marc 9:49-50 « Car chacun sera salé de feu. Le sel est une bonne chose; mais si le sel perd sa saveur, avec quoi la lui rendrez-vous? Ayez du sel en vous-mêmes, et soyez en paix les uns avec les autres. »

Les croyants seront purifiés... « C'est à cela, en effet, que vous avez été appelés, parce que Christ aussi a souffert pour vous, vous laissant un exemple afin que vous suiviez ses traces » (1 Pierre 2:21, ESV).

Dieu s'attend à ce qu'ils exercent une influence saine et purificatrice. Tant qu'ils remplissent leur rôle de disciples, ils sont une bénédiction pour tous.

Le processus intentionnel et progressif qui amène un croyant de l'enfance spirituelle à la maturité spirituelle.

Un véritable disciple est un apprenant à vie de Jésus-Christ — quelqu'un qui Le suit véritablement tous les jours de sa vie.

Votre objectif principal est d'entreprendre un voyage de toute une vie en suivant les traces du Seigneur.

« Ayez du sel en vous-mêmes. » Soyez une puissance pour Dieu dans le monde. Exercez une influence bénéfique pour la gloire de Christ. Soyez intolérants envers tout ce qui, dans votre vie, pourrait diminuer votre efficacité pour Lui.

Les croyants perdent leur saveur en faisant des compromis avec le monde et en négligeant leur relation personnelle avec Dieu. Selon l'enseignement de Jésus dans Matthieu 5:13, perdre sa « saveur » signifie perdre le caractère chrétien distinctif qui fait ressortir la bonté de Dieu et préserve la société de la dégradation morale.

« Dieu vous rencontrera là où vous êtes afin de vous amener là où Il veut que vous soyez »

Comment perdons-nous notre saveur?

Négliger les disciplines spirituelles

Vision du monde

Péché non confessé et compromis

Silence et peur

Égocentrisme

Ésaïe 48:17 S21 « ...Je suis l'Éternel, ton Dieu, qui t'enseigne pour ton bien, qui te conduis dans le chemin que tu dois suivre. »